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Připomínky k návrhy změn kolem zakázek a staveb 
Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) poslalo do meziresortního připomínkového řízení návrh 

novely zákona o veřejných zakázkách a stavebního zákona. Změnit se můžou například pravidla 
pro vyhlašování malých zakázek nebo povolování staveb. Jednou z hlavních změn kolem veřej-
ných zakázek má být snížení limitů pro zakázky malého rozsahu na jeden milion korun. Současná 
hranice činí u dodávek či služeb dva miliony korun, u stavebních prací šest milionů korun. U zaká-
zek pod těmito limity nemusí úřady vypisovat výběrová řízení. Kvůli snížení limitu bude muset 
přijímat nové úředníky Úřad pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS), možná se tomu nevyhnou 
ani obce. Změna stavebního zákona má například rozšířit okruh staveb, pro jejichž realizaci nebu-
de potřeba stavební povolení nebo je bude možné stavět jen na základě ohlášení stavebnímu úřadu. 
Novela také počítá s tím, že každý, kdo potřebuje stavební povolení, si bude moci vyřídit veškeré 
náležitosti na jednom místě. „Chceme dosáhnout stavu, který vláda shrnula do hesla: jedna stavba - 
jeden úřad - jedno rozhodnutí," sdělil ministr pro místní rozvoj Kamil Jankovský. Změní se možná 
také pravidla pro vyvlastňování. Pokud k němu bude muset stát při výstavbě přistoupit, počítá 
návrh novely s oddělením vyvlastnění a jednání o náhradě. 

Na prevenci před povodněmi do roku 2013 půjde 5,5 mld. Kč 
Na prevenci před povodněmi v letech 2011 až 2013 jsou 
zajištěny finanční prostředky ve výši 5,5 miliardy korun, 
uvedl ministr zemědělství Ivan Fuksa. Částka podle něj 
přesto nepokryje všechny plánované projekty. Podle 
koncepce, kterou v listopadu schválila vláda, má být po 
roce 2013 částka na protipovodňovou ochranu navýšena 
na více než čtyři miliardy ročně. „Program protipovod-
ňové prevence zdárně pokračuje, v letech 2007 až 2010 
šlo na podpůrná opatření ochrany před povodněmi asi 

5,5 miliardy korun, na celé období 2007 - 2013 je připraveno 11 miliard Kč,“ uvedl Fuksa. „Už 
dnes víme, že na pokrytí všech protipovodňových opatření, která mají nespornou efektivitu, by-
chom potřebovali víc než určených 11 miliard,“ dodal. 

Stavební výroba vzrostla, ale optimismus není na místě 
Produkce v pozemním stavitelství vzrostla vzhledem k nízké srovnávací základně o 11 procent, 

inženýrské stavitelství ale snížilo výkon o 7,1 procenta. „Index stavební produkce se v únoru 2011 
pohyboval na úrovni roku 2004 a ve srovnání s únorem 2009 byl o téměř 20 procent nižší," uvedli 
statistici. „Statistika zaznamenala v únoru růst českého stavebnictví o téměř 6 procent. Je to však 
důvod k optimismu? Jedenáctiprocentní nárůst pozemního stavitelství dokreslený vzrůstajícím 
počtem jeřábů a stavenišť v našem okolí by sice mohl představovat začátek cesty ode dna vzhůru, 
nicméně pokračující meziroční pokles v inženýrském stavitelství spolu s minimálním počtem no-
vých tendrů k optimismu zrovna nevyzývá. Jestli je růst trvalejší, je tedy spíše otázkou toho, zda i 
do budoucna bude pozemní stavitelství schopno eliminovat očekávané propady v oblasti inženýr-
ských staveb,“ komentuje vývoj Blanka Dvořáková, Director, KPMG Česká republika. 

MD chce přesunout téměř pět miliard korun ze železnic na silnice 
Ministerstvo dopravy plánuje během příštích dvou let přesunout 4,7 miliardy korun z železnice na 

silnici. Jde o peníze určené na realizaci investic do dopravních staveb. Rozvoj železniční dopravy při-
tom ministerstvo vyhlásilo jako prioritní v materiálu takzvané dopravní superstrategie. 

„V krátkodobém horizontu vidí vedení ministerstva větší problém v absenci silničních staveb než 
železničních, protože neřešení některých silničních problematických úseků znamená pro obyvatelstvo 
větší negativní dopad než posun realizace některých železničních projektů o dva až tři roky,“ uvedla 
Květa Kočová z tiskového oddělení ministerstva dopravy. Železnici ministerstvo zvýhodní úpravou 
tarifů - poklesem cen za použití železniční dopravní cesty v případě nákladní dopravy a zároveň nárůs-
tem mýta u silniční nákladní dopravy. Kamionové mýtné by podle plánu ministerstva mělo podražit od 
prvního ledna příštího roku v průměru o 25 procent. Snížení peněz na železniční stavby by se mělo 
podle výkonné ředitelky Asociace podniků českého železničního průmyslu (ACRI) Marie Vopálenské 
týkat především projektů, které jsou již ve značném stádiu přípravy. Koncepci rozvoje dopravní infra-
struktury do roku 2025 (superstrategii), vytvořilo MD na základě konzultací s Asociací krajů, Státním 
fondem dopravní infrastruktury a dopravními odborníky. Tento dokument, který je v současné době 
připomínkován a definitivně by ho chtělo ministerstvo předložit vládě ke schválení v polovině roku. 
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Stavební veletrhy Brno a představuje množství 
progresivních výrobků a technologií. 
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Skupině EUROVIA CS pomáhá působení na Slovensku 
Konsolidovaný obrat Skupiny EUROVIA CS v roce 2010 dosáhl 27,6 miliardy korun, čímž se 

stala jedničkou na trhu. Hospodářský výsledek po zdanění činil podle mezinárodních standardů 1,3 
miliardy korun. Skupina EUROVIA CS k poslednímu prosinci zaměstnávala 3806 lidí. Postavení 
firmy je zcela závislé na státním, krajských a obecních rozpočtech (98 %), pouhé dvě procenta v 
obratu tvoří soukromí investoři. Proto lze již v letošním roce očekávat propad v zakázkách, který 
bude kulminovat v příštím roce. „Je jasné, že 
budeme muset propouštět, ale nechtějte, abych 
nyní řekl nějaké číslo. Doufám, že někteří za-
městnanci se uplatní ve službách. Nově se 
chystáme proniknout i do segmentu letní a 
zimní údržby silnic,“ prozrazuje časopisu Sta-
vitel Ing. Martin Borovka, předseda předsta-
venstva a generální ředitel společnosti EURO-
VIA CS. „I přes zdánlivě pozitivní výsledky, za 
které jsme samozřejmě v nynější době velmi 
vděčni, je nutné podívat se hlouběji za tato 
čísla. Struktura dosažených výkonů ukazuje 
především na úspěšnou realizaci PPP projektu 
na Slovensku,“ upozornil Ing. Martin Borovka a dodal: „Pokud se mají PPP projekty úspěšně ro-
zeběhnout i v ČR, pak to představuje jednotný postup všech ministrů a premiéra. I tak je to běh na 
nejméně čtyři roky. Proto si myslím, že je iluzorní se domnívat, že v roce 2012 se dočkáme v ČR 
nějakých PPP projektů.“ 

Výroba cementu pokračuje v poklesu 
Výroba cementu v Česku v loňském roce dále klesala, ale už ne tak silně jako o rok dřív. Loni 

tuzemští cementáři vyrobili 3,3 milionu tun cementu, což je ve srovnání s rokem 2009 o osm pro-
cent méně. Předloni se produkce propadla o 23 procent. 

Na výrobce dál dopadá útlum ve stavebnictví způsobený vládními škrty i skomírající soukromou 
poptávkou. „Spotřeba cementu byla a je i nadále ovlivňována úspornými opatřeními vlády, která 
vedou k postupnému omezování financování veřejných zakázek,“ řekl předseda představenstva 
společnosti Českomoravský cement Jan Hrozek. Soukromí investoři se podle něj dál obávají o 
návratnost investic, nedaří se bytové výstavbě. Na nejhorší se ale cementáři a další firmy ve sta-
vebnictví teprve chystají. „Dá se předpokládat, že stavebnictví se v tomto roce dostane na samé 
dno. Pokud nebude dostatek prostředků na budování zejména infrastrukturních projektů, nelze 
propad spotřeby cementu v roce 2011 zastavit,“ poznamenal šéf Českomoravského cementu. Sta-
bilizace stavebnictví podle něj nastane až v roce 2012. 

Akvizice půjčovny strojů 
Ramirent získal aktiva strojů a vybavení 

české společnosti Stavební Doprava Mechani-
zace (SDM). Tato akvizice posiluje společnost 
na českém trhu i díky nově otevřeným poboč-
kám na již 27 regionálních půjčoven v České 
republice.  

Před dvěma roky měla půjčovna stavebních 
strojů Ramirent, s.r.o., v České republice pou-
hých šest poboček. V loňském roce přibylo 12 
nových žlutomodrých poboček a koncem roku 
letošního plánují pokrýt český trh téměř čtyřmi desítkami regionálních půjčoven a svým sortimen-
tem se tak dostat přímo k zákazníkům. „Tato akvizice je v souladu se strategií rozvoje Ramirentu a 
celoplošné pokrytí na našich trzích je přínosem pro naše zákazníky, kterým chceme být blízko. 
Umístění prodejny SDM doplňuje i naše stávající sítě a přináší synergii a zlepšení našich služeb 
zákazníkům,“ říká Tomasz Walawender, SVP, Ramirent Europe Central a dodává: „S potěšením 
vítám SDM do Ramirent Group“. Nově otevřené pobočky RAMIRENT s.r.o. jsou na třech nových 
místech v České republice, a to v Praze, v Mukařově a v Brně. 

Pětka českého stavebnictví OHL ŽS se vrací na rumunský trh 
Pětka českého stavebnictví OHL ŽS bude rekonstruovat zhruba sedmdesátikilometrový úsek 

silnice na severu Rumunska. Podepsala s rumunským ministerstvem dopravy a infrastruktury kon-
trakt v hodnotě 120 milionů korun (20,8 milionu lei). Brněnská firma bude rekonstruovat úsek 
silnice z města Zalău do Aleşd. Téměř polovina investice bude hrazena ze zdrojů Evropské unie, 
zbytek z rumunského státního rozpočtu. Kromě rekonstrukce silnice OHL ŽS postaví na trase tři 
nové mosty, další čtyři opraví. Hotovo má být v září 2014. OHL ŽS se do Rumunska vrací po 
zhruba deseti letech. „Je to pro nás zajímavá země. Vypisuje se zde celá řada zakázek v oblasti 
dopravní infrastruktury, na rozdíl od České republiky,“ uvedl Zedníček, vedoucí zahraničního 
obchodu firmy. OHL ŽS měla za rok 2010 obrat kolem 11 mld. Kč, o rok dříve to bylo 12,6 mld. 

Sanace zřícených hradeb v Hradci Králové 
Sanační práce na zajištění zřícených hradeb 

v centru Hradce Králové začnou tento týden. 
Dělníci by zřícené místo měli zajistit bedně-
ním. Zatím je prostor uzavřen mobilními zá-
branami a městská policie zákaz vstupu ne-
přetržitě kontroluje kamerovým systémem. 

Rekonstrukce Národního domu 
V Karlových Varech začaly práce na dostav-

bě hotelu Národní dům. Investorem je společ-
nost Eltodo Národní dům a práce v odhadova-
né hodnotě okolo 800 milionů korun bude 
realizovat karlovarská společnost Baustav. 

200 metrů cyklostezky za 18 milionů korun 
Za stavbu nové pražské cyklostezky v měst-

ské části Sedlec, která bude bude měřit 200 
metrů, zaplatí město 18 mil. Kč. V přepočtu 
by tak jeden kilometr vyšel na 90 milionů 
korun. Běžná cena za kilometr cyklostezky 
přitom činí pět až sedm milionů korun. 

Další dva úseky Labské cyklostezky 
Ústecký kraj otevřel úsek Labské cyklos-

tezky mezi asi sedm kilometrů vzdálenými 
obcemi Valtířov a Přerov, které leží mezi Ús-
tím nad Labem a Děčínem na pravém břehu 
Labe. Zároveň kraj otevřel také asi čtyřkilo-
metrový úsek mezi Litoměřicemi a Třebouti-
cemi. 

Vědecko-technologický park za 300 milionů Kč 
Plzeň zahájila stavbu druhé etapy vědecko 

technologického parku. Náklady, které jsou 
300 milionů korun bez DPH, pokryje z větší 
části evropská dotace. Sedm nových budov 
bude připraveno do června 2012. Budou mít 
užitnou plochu 6500 metrů čtverečních, což je 
o 1500 m2 víc než první část parku, kterou 
Plzeň otevřela v květnu 2008. 

Prověření stavby arény v Karlových Varech 
Krajské státní zastupitelství v Plzni nařídilo 

znovu prošetřit stavbu multifunkční arény v 
Karlových Varech. Vyšetřování stavby haly za 
více než miliardu korun bylo v březnu 2008 
prý předčasně ukončeno. 

Bourání starého mostu v Brandýse 
Odpůrci demolice silničního mostu z roku 

1878, který spojuje Brandýs nad Labem a 
Starou Boleslav, proti jeho zbourání marně 
protestovali před ministerstvem kultury. Mi-
nisterstvo už loni odmítlo most zařadit kvůli 
jeho špatnému technickému stavu mezi kul-
turní památky. Středočeský kraj chce vybudo-
vat most nový, s demolicí starého se začne 
tento týden. 

Nová klatovská nemocnice za 1,4 mld. Kč 
Nová klatovská nemocnice za 1,4 miliardy 

korun by se měla pacientům otevřít na přelo-
mu letošního a příštího roku. Stavba pokraču-
je podle plánu. Krajští radní ve čtvrtek vybe-
rou dodavatele první části lékařské techniky 
za 80 milionů korun a do šesti týdnů vyhlásí 
soutěž na vybavení operačních sálů a nábytek 
zhruba za 320 milionů korun. 
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Modernizace letiště v Pardubicích za 256 mil. Kč 
Společnost East Bohemian Airport (EBA) 

rozhodla o modernizaci technického zázemí 
pardubického letiště. Vítězná firma nabídla 
cenu 256 milionů korun.  

Výsledná suma je téměř o 30 milionů korun 
nižší než odhad v projektu. Letiště by se mělo 
začít modernizovat v polovině května a sta-
vební práce by měly skončit v červenci příští-
ho roku. 

Dražší plavecký areál v Pardubicích 
Pardubičtí zastupitelé rozhodli o zvýšení 

cenového limitu za modernizaci plaveckého 
areálu z 490 mil. Kč bez DPH o deset mil. Kč. 

V zakázce na stavbu kanalizací v Jihlavě byly chyby 
Antimonopolní úřad zasáhl do půlmiliardo-

vého tendru na stavbu kanalizací v Jihlavě. 
Podle aktuálního rozhodnutí, které je již pra-
vomocné, vítězná nabídka sdružení firem 
Chemkostav, AGROSTAV, Stavební firma 
Škrabal a IPOS PS s.r.o. nesplnila technické 
kvalifikační předpoklady. 

Rekonstrukce nemocnice za 120 milionů Kč 
V Chebu začala první etapa rekonstrukce 

nemocnice. Karlovarský kraj do úprav zane-
dbané nemocnice vloží v první fázi 120 milio-
nů korun, za které se zrekonstruuje pavilon B. 
Další etapy by měly následovat. 

Písecké kasárny si koupil Czech development 
Město Jičín prodá pětihektarový areál kasá-

ren nedaleko centra písecké firmě Czech deve-
lopment ze skupiny Stavinvest Group. Na 
jejich místě by měl investor do dvou let posta-
vit asi 300 bytů, kanceláře a objekty občanské 
vybavenosti. Město za areál získá 16 milionů 
korun. 

Ekospol hledá stavbaře pro 700 bytů 
Developerská společnost Ekospol hledá 

stavební firmu, která za 750 milionů korun 
postaví v několika etapách kolem 700 bytů v 
Praze-Horních Měcholupech. Podmínkou pro 
účast v tendru je zkušenost se stavbou 20 po-
dobných staveb. 

Největší bytová zóna v pohraničí 
Největší bytovou zónu v příhraničí Plzeň-

ského kraje připravilo třítisícové město Bor. 
Na deseti hektarech může podle poptávky 
vyrůst až 200 bytů. Do května město připraví 
na třetině pozemku prvních 29 parcel, z nichž 
19 už našlo kupce a další tři žadatelé je chtějí. 

Plzeň použije úvěr dvě miliardy korun od EIB na své akce 
Stavby vědecko-technického parku, tramva-

jové trati, divadla, fotbalového a atletického 
stadionu a stezek podél řek patří mezi 18 akcí, 
na něž Plzeň vydá peníze z dvoumiliardového 
úvěru Evropské investiční banky (EIB). 

Ministerstvo dopravy dá peníze na přípravu silnice R6 
Ministerstvo dopravy přislíbilo ještě v letoš-

ním roce poskytnout 95 milionů korun na 
přípravu staveb na rychlostní silnici R6 mezi 
Prahou a Karlovými Vary. Peníze by měly jít 
na projektovou přípravu a výkupy pozemků. 

V Roztokách vzniká vědeckotechnický park 
V Roztokách u Prahy vzniká nákladem téměř půl-

miliardy korun nový vědeckotechnický park. Stavbu 
této významné instituce navštívili představitelé Stře-
dočeského kraje, Českého vysokého učení technické-
ho (hlavního partnera projektu), agentury Czechin-
vest, Komerční banky, která projekt spolufinancuje, 
místní samosprávy a další hosté. Jak uvedl generální 
ředitel společnosti Trigema Marcel Soural, bude 
provoz roztockého Vědeckotechnického parku Roz-
toky zahájen v září letošního roku. Objekt je staveb-
ně téměř hotov, v současné době jsou do něj monto-
vána potřebná technologická zařízení, jejichž hodno-
ta dosáhne 150 milionů korun. 

Administrativní budova KEYSTONE má nového majitele 
KARLÍN GROUP oznámila prodej administrativní budo-
vy KEYSTONE společnosti Investec-GLL Global Special 
Opportunities Real Estate Fund pod vedením GLL Real 
Estate. Společnost REALTY Pobřežní, a.s., člen skupiny 
KARLÍN GROUP, podepsala s GLL smlouvu o prodeji 
budovy KEYSTONE formou tzv. forward sale. Jde o 
jednu z největších transakcí na pražském trhu nemovitostí 
od začátku tohoto roku, která byla uzavřena ještě před 
dokončením stavby objektu. Budova bude dokončena 
v prosinci 2011. Výstavbu zajišťuje společnost Průmstav 
a.s. ze skupiny Vinci Construction. 

Do dvou let dvakrát větší 
Nákupní centrum Centrum Černý Most nabídne svým zákazníkům na ploše více než 82 tisíc m2 

přes 160 maloobchodních jednotek, zábavní zóny, prostory pro pořádání akcí i možnosti relaxace a 
zábavy. Dalšími charakteristickými 
prvky konceptu jsou kromě jedinečné-
ho designu interiéru i exteriéru také 
nové materiály a stavební technologie 
minimalizující dopad na životní pro-
středí. Projekt navíc nabídne lepší do-
stupnost a 3300 parkovacích míst. nové 
Centrum Černý Most se tak stane výji-
mečným místem nejen k nakupování, 
ale i setkávání, odpočinku a zábavě. O rozšíření stávajícího obchodního centra doslova za provozu 
rozhodl vlastník Unibail-Rodamco, který vyčíslil náklady na dostavbu na přibližně na 2,5 mld. Kč. 

V Ostravě roste nákupní park 
Ostrava Retail Point je jedním z mála nákupních parků, které se letos postaví v České republice. 

Celkem pro letošek developeři oznámili plány na výstavbu 8 - 10 nákupních parků na ploše okolo 
50 tisíc metrů čtverečních. Ostrava Retail Point bude mít plochu asi 10,7 tisíc m2, přičemž výstav-
ba prvních 7,7 tisíc m2 již byla zahájena. Otevření chystá developer Discovery Group ve spoluprá-
ci s 3C REIM na třetí čtvrtletí letošního roku. 

Stavbařská akademie naruby, aneb nejde o apríla 
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Barbora Cassandro-
vá (35) bude mít na 
starosti v mezinárodní 
realitně poradenské spo-
lečnosti CB Richard 
Ellis pronájmy maloob-
chodní prostor a zaměří 
se hlavně na retail parky 
v regionech. Barbora si 
přináší desetileté zkuše-
nosti z realitního trhu, které získala ve společ-
nostech Ahold a Tesco. Vystudovala londýn-
skou školu Richmond Upon Thames College, 
mluví anglicky a italsky a mezi její záliby 
patří cestování a hudba. 

Mgr. Rita Gabrielová 
se stala tiskovou mluvčí 
Hypoteční banky. Posled-
ních pět let působila na 
stejné pozici v Seznam.cz. 
Vystudovala Fakultu soci-
álních věd Univerzity 
Karlovy v Praze, obor 
televizní žurnalistika. Je 
vdaná, má dvě děti a mezi její zájmy patří média, 
reality, bytový design, cykloturistika, sportovní 
rybaření a kulinářství. 

Patrik Pražák řídí v České spořitelně ban-
kovnictví pro velké korporace. Za dob svého 
působení ve firmě, do dubna 2008, zastával 
řadu pozic a následně post šéfa týmu 
v korporátním bankovnictví. 

• Poruchy a sanace plochých střech, teras, 
balkonů a lodžií 
Přednášky, které se konají 12. 4. 2011 v Praze 
od 9 do 13 h, budou na témata: statické řešení 
převislých konstrukcí, tepelně-vlhkostní hle-
disko, poruchy plochých střech, poruchy a 
sanace teras a balkonů. 
• Technický dozor investora 
Seminář se uskuteční14. 4. 2011 v Praze od 9 
do 16 h. U staveb financovaných z veřejného 
rozpočtu je dozor investora povinností. 
Program a on-line přihlášku na obě akce na-
jdete na: www.studioaxis.cz. 
• Young Architect Award startuje třetí 
ročník 
Letošní ročník soutěž byl oficiálně zahájen 9. 
března 2011 na Technické univerzitě v Liber-
ci. Nosným tématem závazným pro všechny 
přihlášené práce je tentokrát „veřejný 
prostor“, ať už městský či příměstský. Soutěže 
se opět mohou účastnit studenti či absolventi 
oborů architektury, urbanismu, krajinářské a 
zahradní architektury a autodidakti praktikují-
cí v oboru, kteří v konečném termínu ode-
vzdání soutěžních prací nepřesáhnou věk 33 
let. Uzávěrka přihlášek do soutěže je 7. 7. 
2011 do 15 hod. 
Další informace najdete na www.yaa.cz. 

Průkopnické systémy pro využití solární energie 
Ve dnech 15. až 19. března 2011 proběhl 

v německém Frankfurtu nad Mohanem další 
ročník veletrhu ISH. Na více než 1000 m2 firma 
Schüco představila své „Zelené technologie pro 
Modrou planetu“ - průkopnická řešení energe-
ticky efektivního opláštění budov s co nejvyš-
ším využitím solární energie, konkrétně nových 
technologií na výrobu solárního proudu a solár-
ní ohřev. 

Za všechny prezentované novinky Schüco 
zmiňme především modulární a solárně regene-
rativní topný systém, který nabízí maximální flexibilitu použití i vzájemnou kompatibilitu celého 
portfolia solárních produktů Schüco. Kromě dílčích produktů solárního topného systému, konkrét-
ně tepelného čerpadla se split jednotkou vzduch/voda či kompatibilního hydraulického modulu, 
vzbudila zájem i nová generace kontrolních panelů ITE (Intelligence Thermal Energy). Kontrolní 
jednotky ITE byly oceněny cenou „Design Plus powered by ISH“, kterou uděluje veletrh ISH spo-
lu s Německou radou pro design. Do třetice upozorněme na montážní systém fotovoltaických pa-
nelů na ploché střechy MSE 100 východ/západ, který vychází z předností tenkovrstvých foto-
voltaických panelů Schüco a mezi konstrukčními systémy je největší inovací posledních let. 

Wienerberger jede na IBF Brno s novinkou. Zatím ji tutlá. 
S doslova revoluční novinkou se bude na meziná-

rodním stavebním veletrhu IBF Brno, který probíhá 
příští týden, prezentovat společnost Wienerberger 
cihlářský průmysl a.s. Vedení společnosti však zatím 
neodtajnilo, oč půjde. Zájemci o naprosto převratný 
zdicí materiál by se tak měli na IBF do Brna určitě 
vydat. Spolu s novinkou zde budou představeny i 
nové cihly pro výstavbu rodinných domků 
v pasivním a nízkoenergetickém standardu. 

Mimořádné vlastnosti PIR izolace 
Polyisokyanurátová pěna (ze které jsou PIR desky IKO 
Enertherm vyrobeny) se používá všude tam, kde je nutné 
s minimální tloušťkou materiálu zajistit tepelné oddělení 
dvou prostorů. Koeficient tepelné vodivosti u PIR izolací 
IKO Enertherm ALU se pohybuje na úrovni 0,023 W/m.K, 
čímž patří mezi nejlepší izolační materiály, které jsou 
v současné době na celém světě známé. Např. do současnosti 
nejvíce používaná minerální vata má koeficient tepelné vodi-
vosti λ = 0,040 W/m.K, což znamená, že na zajištění stejné-
ho zateplení (hodnota U - součinitel prostupu tepla) je potře-
ba skoro dvojnásobná tloušťka minerální vaty v porovnání 
s PIR izolací IKO Enertherm ALU. 

Unikátní dřevoobráběcí stroj 
V červenci letošního roku spustí společnost KASPER CZ výrobu na novém, v českých zemích 

unikátním dřevoobráběcím stroji. Díky tomuto systému, který dodala firma Hundegger, budou 
moci u „Kasperů“ využívat prakticky neomezených možností opracovávání dřeva, a navíc díky 
zrychlení výroby zvýší produktivitu práce, což 
jistě ocení i klienti, kteří budou chtít možností 
nového CNC stroje využít. Stroj nese označení 
K2i-1250 a je schopen s milimetrovou přes-
ností a bez nutnosti měření a rýsování opraco-
vávat materiál v rámci sériové i kusové výro-
by. „Dalšími z řady výhod tohoto systému je i 
maximální hospodárnost a zrychlení výroby, 
které je v porovnání se standardním strojem 
K2i patnáctiprocentní,“ uvedl ředitel společ-
nosti David Kasper. 
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